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ZÁSADNÍ PŘIPOMÍNKY 
Svaz průmyslu a dopravy ČR uplatňuje k Návrhu nařízení vlády, které je prováděcím předpisem k celnímu 

zákonu (důvodem úpravy stávající legislativy je dle předkladatele změna právní úpravy EU v oblasti statistiky) 

následujících 5 připomínek či otázek. Harmonizace podmínek pro obchod v rámci EU je z našeho pohledu 

důležitým procesem, který pomáhá tvořit efektivní jednotný trh EU, ze kterého Česká republika 

i podnikatelské subjekty velmi intenzivně těží, neboť se tím tvoří velký trh s jednotnými podmínkami 

pro obchod bez zbytečných bariér. Při budování tohoto vnitřního trhu je ale potřeba při koncipování, 

navrhování a prosazování změn vždy mít na paměti nutnost maximálně odbourávat zbytečné překážky 

a eliminovat nepotřebnou administrativu a neúčelné (či duplicitní) vykazování. Těchto 5 bodů je potřeba 

z našeho pohledu řádně osvětlit. 

Naše zásadní připomínky/klíčové otázky, které je nutné vypořádat a osvětlit, jsou následující:   

1. Od ledna 2022 bude na základě změn při vykazování v Intrastatu v EU povinné vykazovat jen odeslání, 
zatímco přijetí mohou členské země zrušit. ČR ovšem povinnost vykazovat oběma směry zachovává 
na dobu neurčitou. V Návrhu nařízení vlády není dostatečně odůvodněno, proč mají české firmy 
(oproti tomu, co vyžaduje evropská legislativa) vykazovat i přijetí zboží (a případně jak dlouho budou 
muset vykazovat i přijetí). Naším dotazem tedy je, proč ČR jde nad rámec nutných změn a bude 
vynucovat vykazování přijetí zboží.  

 
2. Výkazy odeslání budou komplikovanější (doplňuje se země původu a DIČ příjemce), což povede nejen 

k dalším nákladům na úpravy systému, ale taky ke značnému nárůstu počtu vykazovaných „vět“, 
a tudíž odesílaných a uchovávaných dat – tyto nevyhnutelné náklady by bylo možné alespoň 
částečně kompenzovat tím, že by se zrušilo vykazování ve směru přijetí. Lze uvažovat o zrušení 
vykazování ve směru přijetí? 

 
3. Dále dochází i k dalším změnám, např. kódů transakcí, vykazování množství v dodatečných měrných 

jednotkách atd. (každá taková změna vyžaduje zásahy do systémů, číselníků, kmenových dat) a z toho 
plyne, že čím větší objem transakcí, tím jsou tyto přípravy náročnější. Bude podnikatelským 
subjektům nějak kompenzováno zvýšení administrativy, je plánováno nějaké další ulehčení?  

 
4. Novela nabízí zjednodušení pro firmy, které nepřekročí práh 20 mil. Kč/rok, toto zjednodušení má ale 

natolik složitá pravidla a tolik omezení, že reálně nepřinese téměř žádné úspory. Žádáme doplnění 
návrhu o vyjádření, jaké skutečné benefity, pokud započítáme složitá pravidla a omezení, pro firmy 
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budou v tomto případě plynout? Lze zvažovat parametrické úpravy zjednodušení, aby byly obavy 
firem rozptýleny? 

 
5. Skutečným zjednodušením by mohlo být vykazování jen ve směru odeslání (viz např. bod 2 výše) 

a také např. zamyšlení se nad tím, že ČR má dlouhodobě jeden z nejsložitějších způsobů vykazování 
dobropisů v EU. Plánuje Ministerstvo financí v této oblasti nějaké změny, zjednodušení? 


